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Magyar Elektrotechnikai Egyesület 
Villamos Gép, Készülék és Berendezés Szakosztály 
 

E m l é k e z t e t ő 
Tárgy: A szakosztály IB ülése  
 Hely, időpont: Székház,  309. 2008. szeptember 23. 
1. Dr. Madarász György elnök úr üdvözlete után aktuális szervezési ügyekkel 

foglalkoztunk. Továbbra is feladat a legutóbbi ülésünk 1. napirendi pontja szerint az 
egyes részfeladatok ellátásáért felelősök rendszerének kialakítása, illetve 
helyettes/helyettesítő  választása a következő tisztségekre: 
- Elnökségi ülések 
- Vándorgyűlés szervező bizottsági tag 
- Elektrotechnika rovatvezető segítője, aki például gondoskodik arról, hogy a 

szakmai rendezvényeink előadói elkészítsék az előadásaik közlésre alkalmas, 
szerkesztett változatát. 

Kérünk javaslatokat. 
 

2. 
 

Az 55. Vándorgyűlés sikeresen lezajlott, a villamos gépek és készülékek szekció 
levezető elnökségi funkcióját is sikerült ─ a közbejött hirtelen változás után ─ 
gyorsan betölteni. Köszönet érte Dr. Vajda István professzor úrnak. 
 

3. 2009-re is tervezzük egy szakmai nap megrendezését. Kérünk javaslatokat a fő 
gondolatra és a konkrét előadás-témákra. 
Külön kérés: Dr. Madarász György úr tartson előadást a koreai látogatásáról. 
 

4. Élénk eszmecsere alakult ki Dr. Szemerey Zoltán úr felvetésére. A rendszerváltozás 
idején kb. 50000 munkavállaló dolgozott a villamos készülék- és gépiparban. Az 
iparág szétverése után ezek a szakemberek „szétszóródtak”. A nagy anyagi 
veszteség mellett a szellemi tőke vesztesége felmérhetetlen kár a nemzetgazdaság 
számára. Együttgondolkodásra van szükség: hogyan lehet ezen a helyzeten 
változtatni, mit kell tenni?  Pap Sándor úr emlékeztetett arra, hogy az OMFB  a 70-es 
– 80-as években felmérést végzett az erősáramú iparban működő cégekről. Most is 
ezzel kell kezdeni a munkát: megismerni, hogy mely cégek, milyen gyártmányokkal 
és tevékenységekkel vannak jelen Magyarországon. 
Dr. Madarász György emlékeztetett, hogy elmúlt években folyt ilyen jellegű 
tevékenység a szakosztályon belül: Kiss Kálmán úr felmérte a villamos forgógépek 
gyártásával foglalkozó cégeket. Az eredmény meglepő volt. Vass Tibor folytatta az 
adatgyűjtést más területen is. Véleménye szerint mind az egyesületnek, mind a 
szakosztálynak feladata, hogy a szakmai területéről, ahhoz tartozó ipari 
tevékenységről, cégekről naprakész információval rendelkezzen. Ezt a szellemi tőkét 
kamatoztatni lehetne, de ehhez munka-befektetés is kell. 
 

5. Az „Elektromos gép- és készülékszerelő” OKJ-s képzés tananyagának és 
vizsgakérdéseinek elkészítésére Dr. Szandtner Károly úr kapott felkérést, aki 
Jakabfalvy Gyula úrral közösen állítja össze az anyagot. 
 

6.  Kiss Kálmán úr beszámolt az elnökségi ülés fő témáiról, kiemelve a pénzügyi 
tervezés fontosságát. A Titkárságtól kapott táblázat rovatait a tervszámokkal ki kell 
tölteni október 10-éig. A feladatot Horváth Zsolt úr kapta. 
 



 - 2 - 

7. Az 1900-as Párizsi Világkiállítás magyar termékei nagy sikert arattak. Kiss Kálmán úr 
felhívja a figyelmet ennek a technikatörténeti érdekességnek feldolgozására a 
rendelkezésére álló anyagok alapján. 
 

8. A „Gábor Dénes-díj”-ra javaslatunk: Dr. Vajda István, a BMGE tanszékvezető 
egyetemi tanára. 

9.  Október 18-án a GANZ-Transelektro Rt. tápiószele-i gyárát látogatjuk meg a 
Nyugdíjasok Kovács Károly Pál Szervezetével közösen. A nap már rögzített, az 
autóbusz igénylése folyamatban van. A cég legfeljebb 30 főt tud fogadni. Kérjük 
érdeklődő Tagtársainkat, hogy részvételi szándékukat október 13-áig szíveskedjenek 
a titkárnak jelezni. 
 

10 Következő ülésünkön (november 18., 16 óra, 309) két szakmai előadást hallgatunk 
meg: Pintácsi Imre: Háromfázisú motor szimmetrikus táplálása egy fázisról, és 
Szenohradszki István: Újabb kivitelű zárt motor-konstrukció.  
Ez a program az Elektrotechnika októberi számában fog megjelenni. 
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titkár 

 
 


